
 
 
 

Lektion 7 
 
Vädret: 
 
Vad är det för väder? 

- Det är … soligt/molnigt/regnigt/kallt/varmt. 
- Det regnar. Solen skiner.  

 
Idag?  
I södra Sverige? 
Norra 
Västra 
Östra 
 
Det är snöblandat regn 
 
Hem/hemma 
 
Jag åker hem. 
 
Vill du komma hem till mig? 
Var du hemma igår? 
Vill ni äta lunch hemma idag? 
Arbetar du hemma idag?  
Är du hemma med din sambo? 
Måste du gå hem efter kursen? 
 
Hörövning s.89 TB 
 
Hur länge ska de vara borta? (borta – away) 
 
Vandrarhem – hostel 
Stuga – ett litet hus 
Sommarstuga – summerhouse 
Sverigeresa- en resa i Sverige (trip) 
Reser – travel 
 
De pratar om Malmö och Göteborg (och Skåne). 
De ska åka den åttonde (8) jul 
Artonde (18) 
De ska vara borta 11 dagar [daar] 
Biljetterna kostar 500 kronor per person. 
De ska bo på vandrarhem och i tält. 
_______________ 
 
Transporter TB s.92 
Avgångstid – den tid som t.ex. bussen åker iväg 



 
 
 

Ungefär – approximately 
Tyvärr – unfortunately 
Färjan – en stor båt – ferry 
Snabbast – snabb – snabbare – fastest 
En mack – en plats där man fyller på bensin till bilen 
Rondellen – a rundabout 
Tillbaka – back  
Gå av vid – get off at…   
 
Dialog 1: 
De åker tåg. 
2: 
De går.  
3: 
De åker buss 
4: 
De åker bil 
5: 
De flyger./De åker flyg. De är på en flygplats. 
6: De åker färja. 
7: De åker tunnelbana.  
8: De åker taxi. 
 
En bana –  
Isbana – där åker man skridskor 
Bilbana – där man åker bil snabbt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 
Verb: går och åker 
 
Går = promenerar (man går med fötterna!) 
 
Åker = man åker bil, buss, tunnelbana, tåg, flyg o.s.v. 
 
Bussen, tunnelbanan, tåget, flyget etc. går (efter tidtabell eller rutt) 
 
 Exempel: 
 
Jag går hem till min kompis nu (=jag går med fötterna!) 
 
Jag åker alltid hem efter jobbet (=jag tar bussen/tåget/tunnelbanan hem) 
 
Bussen går klockan tre (Bussen går efter tidtabell) 
Bussen går till Farsta (Bussen går en speciellt rutt/destination) 
 
Jag går till Amerika nu. 
 
(Man kan inte gå till Amerika från Sverige) 
 
Skriv fem exempel med går och åker! 
Gör övning B TB s.93 
 

1. När går tåget till Umeå? 
2. Ska ni åka bil eller buss? 
3. Kan man gå till Storberga? Det är bättre att åka bil eller cykla. 
4. Vi ska åka till Mexiko 
5. Jag går för jag har ingen bil. 
6. När går nästa buss? 

 
Vi tar paus i tio minuter! 
 
 
Fler exempel med går/åker? 
 
Jag går nu! 
Hon vill åka till Kanada över jul. 
Jag har åkt tillbaka till Stockholm. 
Jag åker buss till Ropsten. 
Jag går till kontoret varje dag.  

 
 
 



 
 
 

 
Siffror som substantiv 
 
Man kan göra substantiv på -a av siffror. 
En etta – ettan – ettor - ettorna 
En tvåa 
 
Man kan inte göra substantiv av 13-19, 20*, 30, 40, 50, 60, 70, 80, 90, 100…  
 
En tjuga = sedeln med 20 kronor 
 
Siffror som substantiv böjer man som grupp 1: 
 

 Obestämd form singular Bestämd form singular Obestämd form plural Bestämd form plural 
1 En etta Ettan Ettor ettorna 
2 En tvåa tvåan tvåor tvåorna 
3 En trea trean treor treorna 
21 En tjugoetta tjugoettan tjugoettor tjugoettorna 
58 En femtioåtta    
671 EN 

SEXHUNDRASJUTTIOETTA 
sexhundrasjuttioettan   

35     
 
 

 
Gör övningen på s.94: 
 
Årskurs – grade  
Våningsplan - floor 
Skostorlek – shoe size 
Nollåtta (08) 
Tärningsslag –  att kasta en tärning (to throw a dize) 
Utanför – outside 
Födelseår – det år som du är född 
Nöjda – content 
Slog – preteritum av slå – man slår t.ex. en tärning (to hit) 
Växla – exchange  
Stockholmare – en person som kommer från stockholm / bor i 
Stockholm 
 



 
 
 

1. Karin går i tvåan… Årskurs i skolan 
2. Ivan är en typisk nollåtta. Stockholmare.  
3. Jag bor på tvåan. Ett våningsplan. 
4. Jag tar fyran till jobbet. Buss 
5. Fyrtiotvåorna passar bäst. Skostorlek.  
6. De har en femma mitt i stan. En lägenhet. 
7. Min bror är sjuttiosexa. Födelseår.  
8. Vi bor i femtiosjuan. Ett gatunummer. (gata +nummer) 
9. Jag behöver växla en tjuga. Pengar.  
10. En sexa whiskey! Centiliter 
11. Jag slog två sexor! Tärningsslag  

 
 
 
Vilket ljud är långt / betonat?  
 
Checka in 
Gå av 
Åker de tillbaka 
Kom du ihåg 
Tycker du inte om [tyckeruinteooomglass] 
Hälsade på 
Växte du upp 
Stiger du upp 
 
Kommer ihåg – to remember  
Att minnas – jag minns min mormor 
Kommer -  
 
Partikelverb: 
 
Partikelverb är verb som har en partikel.  
Verb och partikel är som ett ”paket” à de betyder en sak 
tillsammans. 
 



 
 
 

Gå (=verb) av (=partikel) 
 
Gå är inte samma som gå av. 
Gå av – get off / break apart 
 
Partikeln är alltid betonad! Verbet är obetonad.  
 
[Hälsa påååå] 
[Gå aaaaav] 
 

Vi pratar med varandra: 
 
 
 
Fråga:  
Hur kommer du till jobbet? 
Hur kommer du till kursen? 
 
Svara: 
Jag går till stationen. Det tar sju minuter. Sedan tar jag tunnelbanan till 
Rådmansgatan. Det tar tjugo minuter. Sedan går jag tre minuter, och så är jag på 
jobbet!  
 
Du då? Hur kommer du till jobbet? 
 
Spårvagn - tram 

 
 
 
 
 


